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Avocatul general al Curtii de Justitie a Uniunii: „Înfiintarea Sectiei speciale pentru

infractiuni din justitie este contrara legislatiei europene”

În concluziile prezentate miercuri, avocatul general al Curtii de Justitie a Uniunii Europene (CJUE), Michal

Bobek, arata ca dreptul Uniunii se opune înfiintarii unei sectii speciale pentru investigarea infractiunilor

savârsite de magistrati atât timp cât aceasta nu e justificata de motive reale si suficient de importante. 

În opinia sa, Sectia pentru investigarea infractiunilor din justitie (SIIJ) nu este însotita de garantii suficiente pentru

a înlatura orice risc de influenta politica.

Concluziile avocatului general al CJUE vin dupa cele sase procese deschise de instantele din România prin care

acesteau au contestat modul în care a fost înfiintata si functioneaza mult discutata Sectie speciala. Dupa ce

avocatul general si-a anuntat concluziile, CJUE va da un verdict final în urmatoarele saptamâni.

Mult dorita desfiintare a Sectiei speciale

Printre altele, Tribunalul Olt, Curtea de Apel Pitesti si Curtea de Apel Bucuresti i-au cerut Curtii sa explice daca

România este obligata sa respecte recomandarile din rapoartele privind Mecanismul de Cooperare si Verificare

(MCV) al Comisiei Europene. Totodata, i s-a solicitat CJUE sa raspunda în legatura cu procedura de numire a

conducerii Inspectiei Judiciare, chiar si cu titlu provizoriu.

În ianuarie 2020, partile implicate si-au sustinut pledoariile si au raspuns întrebarilor. România a fost reprezentata

de agentul guvernamental pentru CJUE, Emilia Gane. La discutii au mai participat judecatorul Dragos Calin de la

Curtea de Apel Bucuresti, procurorul militar Bogdan Pîrlog, dar si Razvan Horatiu Radu, fost adjunct al

procurorului general. În ceea ce priveste CSM, acesta a fost reprezentata de avocatul clujean Radu Chirita.

Desfiintarea SIIJ a fost sustinuta printr-un memorandum al ministrului Justitiei si aprobata de Guvernul României,

fiind una dintre prioritatile Executivului condus de Ludovic Orban.

La început de februarie, Ministerul Justitiei a lansat un proiect pentru desfiintarea sectiei speciale, însa procedura

de dezbatere publica a fost întrerupta ulterior. Apoi, procurorul general Gabriela Scutea a declarat ca SIIJ trebuie

sa functioneze, atât timp cât este prevazuta de legislatia în vigoare, chiar daca este o "creatie artificiala".

Pe parcursul lui 2019, Adina Florea a fost refuzata de nu mai putin de sapte ori la conducerea sectiei speciale.

Într-un final, în decembrie anul trecut, Florea a depus o cerere la CSM de retragere a candidaturii din procedura de
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numire în functia de sef al SIIJ.
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